
 

 

VEKS' bestyrelsesmøde nr. 187 

1 

Bestyrelsesmøde nr. 187 

BeslutningVis beslutning 

I mødet deltog 17 stemmeberettigede medlemmer og 1 observatør. Lars Gullev oplyste, at bestyrel-

sesmødet således som udgangspunkt var beslutningsdygtigt. Deltageroversigt bilagt. Michael Zieg-

ler Deltog i mødet til og med punkt 6 og Torben Hoffmann deltog i mødet til og med punkt 12. Mi-

chael Ziegler har efter mødet skriftligt tiltrådt indstillingen i punkt 7. VEKS’ næstformand, Henrik 

Rasmussen, bød velkommen og foretog navneopråb, hvorefter VEKS’ formand, Steen Christiansen, 

overtog ledelsen af mødet. Der henvises i øvrigt til beslutninger under de aktuelle dagsordenspunk-

ter. 

2 

Referater 

BeslutningVis beslutning 

Referat af bestyrelsesmøde nr. 186 den 28. september 2018: Godkendt. Referat af EMU møde nr. 

171 den 4. december 2018: Taget til efterretning. 

3 

Ejerstrategi (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Godkendt. 

4 

Tranegilde Fjernvarme - nye kunder (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Godkendt. 

5 

Økonomirapportering og budget (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Økonomirapporteringen blev taget til efterretning. Revideret budget 2019 m.v. herunder oprettelse 

af byggekreditter pr. forretningsområde godkendt. Taksblade 2019 for Tranegilde Fjernvarme og 

Køge Fjernvarme godkendt efter en drøftelse af, at fremtidige tilslutninger og aftaler med nye for-

brugere i videst muligt omfang skal basere sig på en sund økonomi for VEKS. Retningslinjer for 

bestyrelsens godkendelse af anlægsprojekter blev godkendt efter en klarificering af, at forslaget 

vedrører mindre anlægsprojekter under ca. 10 mio. kr., som tidligere ofte blev driftsført, men hvor 

der i forhold til den nye regulering vil være behov for at anlægsføre. Alle større projekter vil fortsat 

blive søgt bevilliget enkeltvis. Rentesatsen på 3 % for nye lån i VEKS’ låneordning blev godkendt. 

Godkendt. 

6 

Tinglysning af servitut på grund i Rødovre (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Godkendt. 

7 

Genindvinding af overskudsvarme fra smøreoliekøling (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe supplerede med, at det af materialet fejlagtigt kunne fremstå, som om der desuden 

skulle etableres havvandskøling, som back-up. Systemet findes allerede i dag, og skal således blot 
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bibeholdes. På spørgsmål fra Torben Jørgensen kunne Morten Stobbe fastslå, at den genvundne 

varme ikke opfattes som overskudsvarme, men som procesvarme. Godkendt. 

8 

Varmeleveringsaftalerne (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe supplerede den skriftlige baggrundsorientering med, at distributionsselskabernes re-

præsentanter i arbejdsgruppen havde afholdt møde med alle distributionsselskaberne den 6. decem-

ber 2018 for at orientere om status for forhandlingerne og få en reaktion på nogle af de væsentligste 

forhandlingsemner. Næste møde i arbejdsgruppen er den 19. december, hvor VEKS forventer at få 

en tilbagemelding fra mødet. Der var opbakning til Steen Christiansens forslag om, at administrati-

onen til næste bestyrelsesmøde får vurderet, hvad konsekvensen vil være, hvis vi mod forventning 

ender i et scenarie, hvor vi ikke kan opnå en aftale. Taget til efterretning. 

9 

Spids- og reservelast strategi (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Michel Berg spurgte til, om VEKS kunne komme i en lignende situation, som den Vestforbrænding 

havde været i efter at en brand i styre- og signalkabler mv., der havde sat begge deres affaldsfor-

brændingsovne ud af drift. Morten Stobbe orienterede om, at VEKS havde leveret en mindre 

mængde varme til Vestforbrænding via interimistiske anlæg, og at Vestforbrænding havde været 

ude at leje mobilkedler, så de i hvert fald kunne opretholde varmeforsyningen ned til omkring fry-

sepunktet. I VEKS-nettet udgør de enkelte varmeproduktionsenheder en langt mindre del af det 

samlede varmebehov, så sandsynligheden for at VEKS ville miste en så stor relativ varmeprodukti-

onskapacitet – svarende til at begge blokke på Avedøreværket skulle falde ud samtidig i en længere 

periode - er langt mindre. Taget til efterretning. 

10 

Varmelager i Høje Taastrup, Business Case (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe orienterede om, at vi stadig mangler kontrakten med Vestforbrænding vedrørende 

deres bidrag til damvarmelageret, men at den skulle være på vej. Taget til efterretning. 

11 

Tilslutnings- og forblivelsespligt (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Punktet gav anledning til en del spekulation over, hvad der kunne komme ud af, at Køge Kommune 

hjemtager Køge Fjernvarme. Lars Gullev orienterede om, at VEKS havde haft ét møde vedrørende 

dette, hvor der udelukkende har været udvekslet økonomiske data. Lene Møller Nielsen indstiller at 

udvise fortrolighed i videst muligt omfang af hensyn til medarbejderne. Torben Jørgensen gav ud-

tryk for, at han var af den opfattelse, at man ville have indkaldt til et borgmestermøde med samtlige 

borgmestre og ikke kun for de direkte berørte kommuner. Efter noget debat konkluderede Steen 

Christiansen, at når der er klarhed over udmeldingerne fra Køge Kommunalbestyrelse, tager vi sam-

let bestik af situationen og et eventuelt behov for borgmestermøde med alle kommunerne i VEKS. 

Taget til efterretning. 

12 

Store varmepumper i fjernvarmen (SVAF) projekt (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Steen Christiansen indledte med, at det er vigtigt at få erfaringer med varmepumpers indpasning i 

fjernvarmesystemet, da det må formodes, at der skal findes afløsere til anvendelsen af biomasse på 

Avedøreværket omkring 2030. Biomasse anses som en midlertidig løsning på anvendelsen af ved-

varende energi. Morten Stobbe supplerede med, at sænkningen af elafgiften i dag ville have givet en 
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positiv business-case, hvis anlægget udelukkende havde været baseret på udnyttelse af varme fra 

spildevandet. Jeppe Trolle henledte opmærksomheden på, at VEKS bør have fokus på hvilken type 

strøm, der anvendes for at blive mest mulig grøn. Taget til efterretning. 

13 

Røggaskondensering KKV8 (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

14 

Forlig vedrørende transmissionsledning (Barslund) (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

15 

Geotermi koncession (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Lars Gullev orienterede om sagen, og at administrationen udarbejder indstilling til næste bestyrel-

sesmøde. Jeppe Trolle nævnte, at Roskilde måske kunne være interesseret i etablering af geotermi  i 

Roskildeområdet, hvis Hovedstadens Geotermiske Samarbejde (HGS) leverede den tilbage til Ener-

gistyrelsen. Taget til efterretning. 

16 

Oversigt over investeringsprojekter (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

17 

Status på sager i Forsyningstilsynet og -klagenævnet (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe orienterede om, at VEKS netop havde modtaget Netvarmes høringskommentarer til 

sagen vedrørende Køge/Tranegilde Fjernvarme, men endnu ikke haft tid til at studere indholdet 

nærmere. Taget til efterretning. 

18 

Energipolitisk orientering samt Nyt fra Dansk Fjernvarme (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

For yderligere information henviste Lars Gullev til artiklen i den omdelte VEKSleren. Steen Chri-

stiansen tilføjede, at det drejer sig om fortolkningen af det energiforlig, der blev indgået før som-

merferien, hvor en markedsorienteret kontra fællesskabs tilgang skal afklares. Steen Christiansen 

orienterede om, at den nye (og større) bestyrelse i Dansk Fjernvarme nu var ved at finde sine ben at 

stå på, og at den nye formand, Jesper Frost, er kommet godt fra start. Fokus er p.t. bl.a. på Den nye 

Regulering, udviklingen af Dansk Fjernvarme som organisation og samarbejdet med Dansk Energi. 

Taget til efterretning. 

19 

Studietur (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Forslaget gav anledning til nogen drøftelse, hvor bl.a. Polen som rejsemål blev bragt i spil. Det blev 

besluttet at fastholde Holland som rejsemål og udvide besøget med ½ dag, Det undersøges, om det 

er muligt af flyve ”CO2-neutralt” for at sikre det grønne image. Der kunne på mødet ikke blive 

enighed om datoerne for besøget, hvorfor der udsendes 2 nye forslag til rejseperioder, hvor forsla-

get, hvor flest kan deltage, vælges. Taget til efterretning. 

20 

Næste møder (Orientering) 
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BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

21 

Eventuelt 

BeslutningVis beslutning 

Intet at berette.   Anders Liltorp har med e-mail inden mødet meddelt, at han desværre ikke kunne 

deltage i mødet og bedt om at få videregivet ønsket om en rigtig glædelig jul og godt nytår til alle i 

bestyrelsen og VEKS. Tak for et godt og hyggeligt samarbejde i 2018, som Anders Liltorp ser frem 

til forsætter i det nye år. Steen Christiansen afsluttede herefter mødet med at ønske alle en rigtig 

glædelig jul og godt nytår. 
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